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Woord vooraf 
Met gemengde gevoelens presenteren wij u ons jaarverslag 2018. Dit vanwege het 
overlijden van Loek Vlaanderen in maart dit jaar terwijl hij, overigens, het afgelopen jaar 
nog bewonderenswaardig veel werk heeft verzet, ondanks zijn ziekte. En kort daarna het 
overlijden van Hans Mandjes, die toch enige tijd met ons bestuur heeft meegedraaid. Het 
verlies van twee zeer gedreven mensen. Ook is er in 2018 weer veel voorbij gekomen. En 
dan denk je: wat hebben we samen weer heel veel gedaan.  
 
Ons onderdak is nog steeds op het nu al weer vertrouwde adres aan de Kleine Tocht in 
Zaandam bij de Natuur- en Milieufederatie Noord-Holland.  
Ook afgelopen jaar zijn daar wisselingen in de personele bezetting voorgevallen en er zijn 
nu een hoop stagiaires werkzaam. Jongelui die een volkomen andere kijk hebben op 
natuur en milieu en totaal geen idee hebben van zaken die in het verleden zijn gebeurd 
en daar dus ook geheel geen rekening mee kunnen houden. Het is er wel erg stil want 
men werkt met koptelefoons op. Wel zijn er nog een viertal vaste krachten met hun vaste 
taken. We hopen ook aan het eind van dit jaar weer duidelijkheid te krijgen of we nog 
weer een jaar onderdak kunnen blijven. Dit blijft voor KMZ een soort van doorlopende 
druk op het functioneren van het kantoor. Dus, weet u voor ons een onderdak dat voor 
rond de € 250,00 per maand dan horen wij dat graag, temeer omdat de mensen van de 
NMF geen binding meer hebben met een kantoor en volgens hen overal kunnen werken. 
KMZ ziet het contact tussen de eigen medewerkers als essentieel voor een adequate 
aanpak voor bijna alle onderwerpen. Wat deden we zoal? 
 
We hebben een prachtige folder – MEER Groen, Zelf Doen - gemaakt waarvoor door alle 
bestuursleden input is gegeven. Ook hebben we samenwerking hiervoor gezocht met de 
gemeente Zaanstad en is de folder onder meer in de grote hal van het stadhuis 
beschikbaar geweest voor het publiek. We hebben de folder ook uitgegeven als 
insteekfolder in de Zaanse Natuur- en Milieukrant. Tevens is de folder uitgedeeld op open 
dagen van tuinverenigingen en bij de Kalverpolderdag in juni. Ook is hij in een aantal 
buurthuizen in de Zaanstreek neergelegd voor de bezoekers. We hebben leuke reacties 
ontvangen en ook nog een aantal aanvragen om meer folders. Al met al – met een 
gedrukt aantal van ca. 1000 stuks - voor ons een mooi resultaat.. 
Loek en Ton hebben zich met veel verve ingezet in het bestrijden van een tweetal soorten 
exoten in onze gemeente. Denk hierbij aan de Russische Berenklauw en de Japanse 
duizendknoop. 
 
We hebben, zoals we gewoon zijn, maandelijks een dagelijks bestuursvergadering 
gehouden en gezorgd dat bijvoorbeeld ook de ZNMO-vergaderingen doorgang vonden. 
En uiteraard is ook de ZNMKrant weer uitgekomen.  
 
Ook wil ik hier de vrijwilligers en hun achterbannen hartelijk danken voor hun enorme 
inzet bij alle onderwerpen die wij in het afgelopen jaar weer hebben behandeld.  
 
We hopen dat, wanneer u bij ons kantoor in de buurt bent, u gewoon weer aankomt voor 
een kop koffie of thee en een praatje.  
Hopelijk tot op de jaarvergadering waarvoor u de uitnodiging achterop vindt.  
 
Rita Melk, voorzitter 
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Kantoor 

 
Wekelijks, op woensdag van 10.00 uur tot 15.00 uur, is het kantoor in 2018 
bezet geweest door Anneke en Loek.  
Voor ZNMO-vergaderingen, die we qua bezoek in de Stationsstraat ruim kwijt 
konden, was het hier toch passen en meten. Daarom hebben we met alle leden 
daarvan besloten om naar een andere vergaderlocatie om te zien. Per januari 
2019 gaan we naar het clubgebouw van Slagwerkgroep De Saen in Zaandijk. 
Wel veel duurder dan in eigen home maar met veel meer ruimte en 
mogelijkheden.  
In een NMF kantoor met een uitgedunde bezetting wordt de KMZ-drukte nu 
opvallend. We vullen met onze discussies de afwezigheid van velen. We hopen 
van ganser harte dat we spoedig weer wat zachter moeten praten daar, want 
dan draait de MFNH weer op volle toeren.  
 
Met de faciliteiten van de NMF hebben we de folder ‘Meer Groen, Zelf Doen’ 
prachtig kunnen drukken op wat dikker papier. 
Gerrit Jan heeft hiervoor een Word-bestand gemaakt dat we als we het weer 
nodig hebben kunnen uitprinten. Voor om bijvoorbeeld op een open dag of bij 
een stalletje te gebruiken. Kunnen we de bezoekers gericht benaderen met een 
mooi uitgeprint exemplaar.Ook hebben we de ZNMKrant er weer drie maal 
gemaakt.Het plakken en stickeren doen we zoals gewoon gezamenlijk in de 
grote vergaderruimte van de NMF met vrijwilligers onder het genot van een kopje 
koffie of thee. Zonder hen geen krant in de bus bij u. Hartelijk dank weer voor 
hun inzet! 
 

Website 

Jan Emmer heeft nog steeds naar tevredenheid onze website weer netjes 
bijgehouden. We zijn zelf niet vaak genoeg bezig zodat we een geschreven stuk 
met foto's aan hem kunnen sturen, maar wat hij krijgt zet hij wel met veel plezier 
op de site. 
We hadden ruim 35.469 hits en ruim 14.863 verschillende bezoekers. Toch leuk 
om te weten, toch een mooi resultaat. Jan bedankt.
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Groen in de Zaanstreek 

Brocure – Meer Groen, Zelf DOEN. 

We hebben dus een prachtige brochure – “Meer Groen, Zelf DOEN!”- gemaakt 
waarvoor door alle bestuursleden input – denk aan tekst, foto’s en lay-out - is 
gegeven. Ook hebben we samenwerking hiervoor gezocht met de gemeente 
Zaanstad en zo is de folder onder meer in de grote hal beschikbaar geweest 
voor het publiek.  
 
We hebben de folder ook uitgegeven als insteekfolder in de Zaanse Natuur- en 
Milieukrant. Tevens is de folder uitgedeeld op open dagen van tuinverenigingen 
en bij de Kalverpolderdag in juni. Ook is hij in een aantal buurthuizen in de 
Zaanstreek neergelegd voor de bezoekers. We hebben leuke reacties 
ontvangen en ook nog een aantal aanvragen om meer folders. Al met al – met 
een gedrukt aantal van ca. 1000 stuks - voor ons een mooi resultaat. 
 

Voorbereiding cursus Bomenkennis 2019 
We hebben het boek en de Powerpointpresentatie voor de bomencursus van 
volgend voorjaar nagekeken en gekeken er aanpassingen aan gedaan moesten 
worden. Loek heeft bladzij voor bladzij aangegeven wat er verwijderd moest 
worden en waar er nieuwe foto’s moesten komen of tekst aangevuld moest 
worden. 
Heel veel werk, maar het moest gedaan, willen we volgend voorjaar een 
gedegen cursus kunnen draaien. Ook hebben we een begroting gemaakt om de 
cursus op locatie te gaan doen want we willen niet meer in het Brandtweer of 
hier op de Kleine Tocht de cursisten ontvangen. We gaan uit van een vijftien tot 
twintigtal cursisten om goed uit te komen met de kosten van het materiaal en de 
huur van de ruimte en de bijkomende kosten. Moet gaan lukken. Loek hoopte 
dat hij nog zelf de cursus met steun van andere deskundigen zou kunnen doen.  
 

De Kleine Wildernis (Tiny Forest) 

Ton en Loek hebben zich 
een tweetal jaren terug 
opgegeven om te helpen 
bij het inrichten van de 
‘Kleine Wildernis’ langs de 
Twiskeweg in Zaandam. 
Daaruit is het eerst Tiny 
Forest voortgekomen. Het 
was het eerste bos dat de 
heer Shubhendu Sharma 
in Nederland - in 
Zaandam- opzette. 
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Eco-ondernemer en TED Fellow Shubhendu Sharma kweekt superdichte, 
biodiverse minibossen met inheemse soorten in stedelijke gebieden door de 
grond met microben en biomassa te bewerken om zo het natuurlijke groeiproces 
aan te jagen.  
We hielpen mee, samen met de leerlingen van de Vrije School met het 
aanplanten van veel jonge inheemse bomen. Voor de leerlingen was het leren 
over biodiversiteit, over het groeien van bomen en de kennismaking met 
insecten zeer belangrijk. Over tien jaar staat hier een klein bos. 
 
Naast het bos is er door de gemeente Zaanstad een bos geplant met inheemse 
vruchtbomen als vergelijking. We zijn er zeer benieuwd naar hoeveel soorten 
insecten in de bosjes gaan wonen. Ook is er een strook grond afgepaald waar 
niets aan wordt gedaan. Hoe ziet dat er over 10 jaar uit? De drie stukken worden 
door de universiteit van Wageningen gemonitord.  
 
Na twee jaar zijn er al onderzoeksresultaten te vermelden en Loek en Josia zijn 
samen naar de bijeenkomst daarover van het IVN en de provincie geweest op 7 
februari. Om het Tiny Forest verder uit te rollen is er subsidie beschikbaar 
gesteld.  
 

Exotenbestrijding en zeer noodzakelijk gemeente beleid 

 
 

 
Uit een aantal waarnemingen rond de stad, en vastgelegd door Loek en Ton, is 
naar voren gekomen dat er nogal wat exotische planten onze inheemse soorten 
dreigen te gaan overwoekeren.  
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Langs de Kalveringdijk groeien reuzenberenklauwen en in het Westzijderveld 
groeien veel appelbessen. Ook komen we steeds meer de Japanse 
duizendknoop tegen. Deze planten bedreigen onze inlandse flora en fauna.  
De reuzenberenklauwen (zie foto boven) zijn forse planten met een 
bloemscherm van wel 50 cm doorsnee en ze kunnen een hoogte bereiken van 
wel 3 meter. De plant heeft enorme bladeren die behaard zijn. De plant is 
gevaarlijk als je ermee in aanraking komt; het sap uit de haren veroorzaakt 
brandwonden en blaren op de huid. Langs de druk belopen Kalverringdijk 
stonden wel 200 planten aan weerszijden van het voetpad. Met enkele 
vrijwilligers van de Stichting Kalverpolder zijn deze uitgegraven.  
Het gevaar voor zaadvorming is daar voor 2018 verholpen. Maar het zaad dat er 
al ligt blijft wel zeven jaar kiemkrachtig! Dus voorlopig zijn we van deze en 
andere exoten nog niet af.  
 
De Europese wetgeving zegt nu dat deze exoten bestreden dienen te worden. 
We hebben e.e.a. in kaart gebracht en aan de gemeente overgedragen zodat de 
gemeente Zaanstad met deze gegevens beleid op dit gebied gaat formuleren en 
uitvoeren.  
 

Ruimtelijke Ordening 

Groen– en Waterplan 
KMZ heeft naar aanleiding van een ZNMO-vergadering, waarin zijdelings het 
Groen- en Waterplan van de gemeente Zaanstad vermeld werd, een vergadering 
belegd om met een aantal geïnteresseerde participanten van dit overleg te 
brainstormen over het voorliggende plan. KMZ vond het namelijk een probleem 
dat de gemeente de informatie over dit te ontwerpen plan niet via het ZNMO had 
gedeeld met de betrokken partijen, zodat zij ideeën en goed onderbouwde kritiek 
op het voorliggende ontwerp konden leveren.  
 
Binnen de gemeente was er namelijk een wisseling van verantwoordelijken op 
dit project. Telkens lopen we weer tegen het feit aan dat ambtenaren alleen van 
achter hun bureau aan het werk zijn en vaak nog op projectbasis ook (dus voor 
korte tijd). Dat is merkbaar omdat ze het gebied niet kennen, niet weten wat er 
speelt en geen idee hebben van de historie. En als ze eenmaal ingewerkt zijn, 
worden ze overgeplaatst naar een andere afdeling of zelfs naar een andere 
gemeente.  
 
We hebben samen met BGN, OBW, Kalverpolder en de ZMNO-voorzitter dus 
een overleg gehad om onze aanmerkingen en verwachtingen bij de gemeente 
neer te leggen. Het plan is daarna uiteindelijk vastgesteld maar voldoet niet aan 
de wensen van de organisaties en ook zijn er, naar blijkt, nu heel weinig 
financiële middelen om de zeer uitgeklede doelen te bereiken. Het toont maar 
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weer het nut aan van KMZ en de andere organisaties en ook van het ZNMO. 
Hoog tijd voor verbeteringen. In de nieuwe Omgevingswet worden stakeholders 
trouwens als belangrijke informanten gezien. 
 

Het vervolgverhaal Fortuinveld  

Zo noemen we de perikelen rond de verplaatsing van de Hockeyvelden van de 
Kraaien van Wormerland naar Rooswijk. 
 
In 2015 vernamen we van bewoners uit Rooswijk dat hockeyvereniging ‘de 
Kraaien’ uit Wijde Wormer naar het Fortuinveld in Rooswijk wil gaan verhuizen. 
De beoogde nieuwe locatie ligt echter in de directe nabijheid, op 250 m. afstand 
van Natura 2000-gebied Polder Westzaan en grenst aan het veenweidegebied 
van het Guisveld. We maken ons grote zorgen over de bijzondere, en door de 
wet natuurbescherming in Nederland en binnen Europa zwaar beschermde, flora 
en fauna. Denk voor de fauna dan aan de Noordse woelmuis, waterspitsmuis, 
diverse vleermuissoorten, w.o. de meervleermuis, vele vogels waaronder 
roerdomp, kieviet, de bruine kiekendief en buizerd, en daarbij ook de 
rugstreeppad en vissen zoals de kleine modderkruiper en de bittervoorn.  

 
De hockeyclub (nu met 
ca. 650 leden en naar 
hun streven doorgroeiend 
naar 900 -1.100 leden) is 
zich blijven richten op 
verhuizen naar het 
gebied bij de Fortuinweg 
en heeft hiervoor veel 
gelobbyd bij de 
gemeenteraad. De 
gemeente Zaanstad heeft 
al in 2016 voor deze 

verhuizing ruim 6 miljoen euro vrijgemaakt.  
Het gaat om de aanleg van drie kunstgrasvelden, bouw van kantine, 
kleedkamers en aanleg van min. 80 parkeerplaatsen en het plaatsen van 
lichtmasten. Er is zelfs vooruitlopend op deze verhuizing ook al een rotonde vlak 
voor het politiebureau aangelegd en er komt naast het politiebureau nog een 
oprit richting A9. 
Waarom? Er is op de huidige locatie (eigendom van de vereniging) nog plek 
genoeg om uit te breiden met een derde veld en de parkeerruimte is daar enorm, 
terwijl er in Rooswijk veel minder parkeerruimte voorhanden zal zijn en de vele 
autobewegingen de wijk en de omliggende gebieden zwaar zullen belasten ook 
en vooral met extra vervuiling en licht- en geluidoverlast. . Wij zien dus behalve 
nadelen voor de (natuur)omgeving dus ook geen maatschappelijke noodzaak 
voor deze verhuizing. 
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Op 20 februari is Rita met een aantal mensen van de Werkgroep Natuurgebied 
Fortuin (WgNF) naar het gemeentehuis geweest om toelichting op de ingediende 
zienswijze ontwerpbestemmingsplan Sportpark “Het Fortuin” te geven.  
Daarna kwam een hoorzitting in Haarlem op 5 april die we gezamenlijk met de 
WgNF bijwoonden. Ook was er nog een openbare hoorzitting van de externe 
hoor- en adviescommissie bij de gemeente op 10/4-2018. U ziet het 
vervolgverhaal zich ontwikkelen; we zijn nog niet klaar want in 2019 krijgt het 
misschien in een rechtszaak eindelijk allemaal zijn beslag.  
 
KMZ hoopt dat de ontwikkelingen rond het Programma Aanpak Stikstof (PAS), 
volgens welke de extra belasting van natura-2000-gebieden nu al bij voorbaat 
gecompenseerd moet worden, en het forse tekort op de gemeentelijke begroting 
een verhuizing van de club niet door zullen laten gaan.  
 

MAAK.Zaanstad 
In MAAK.Zaanstad zegt de gemeente Zaanstad samen te werken met inwoners, 
organisaties, ondernemers en investeerders aan de toekomst van Zaanstad. 
Want Zaanstad wil groeien met wel zo’n 20.000 woningen. Nergens is het 
precieze aantal te vinden maar het wordt wel steeds hoger. Men wil werken aan 
(vooral) meer en betere (lees: duurdere) woningen, verbindingen en 
voorzieningen voor de Zaankanters van nu én voor nieuwe inwoners. Zodat 
Zaanstad ook op de lange termijn een stad is “waar mensen zich thuis voelen en 
met plezier wonen, werken en leren”. 
 
Op 8 maart is Rita naar een bijeenkomst van MAAK.Zaanstad geweest, en trof 
daar vooral veel ambtenaren en heel weinig belanghebbenden. Het 
MAAK.Zaanstad project is begonnen in vier gebieden. Deze gebieden zijn 
bepaald door de gemeenteraad bij het vaststellen van de MAAK-visie. Niet 
omdat dat de enige gebieden zijn waar wat moet gebeuren, maar wel omdat 
“starten in die gebieden de uitstraling van de hele stad versterkt”. 
 

AVANT 

Bovenstaande afkorting staat voor ‘Aanpak verkeersdruk Zaanstad Zuid en 
Thorbeckeweg’. De gemeente Zaanstad, gemeente Oostzaan, Vervoerregio 
Amsterdam en de Provincie Noord-Holland doen onderzoek naar het verbeteren 
van de verkeersdruk bij de Vijfhoek, de Ambacht en de Thorbeckeweg. De 
verkeersdruk op Zaandam Zuid neemt namelijk de komende jaren fors toe, 
onder meer door groei van het verkeer uit het Hembrugterrein, Hoogtij, 
Zuiderhout en de komst van IKEA. Men is op zoek naar maatregelen om een 
betere doorstroming te realiseren van het verkeer in Zaandam Zuid en een 
reistijdverkorting voor het Openbaar Vervoer. Het Dagelijks Bestuur van de 
Vervoerregio heeft voor één voorkeursvariant gekozen. In dit alternatief wordt 
het kruispunt bij de Vijfhoek ongelijkvloers, wordt de aansluiting Westkolkdijk op 
de N516 verplaatst naar nabij de Vlinderbrug en worden busbanen langs de 
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Vlinder-aansluiting, N516 en Wibautstraat aangelegd om de doorstroming van 
het busverkeer te verbeteren. Uit onderzoek is gebleken dat dit alternatief het 
meest kansrijk is, de meeste voordelen biedt, een zeer breed draagvlak onder 
omgevingspartijen heeft en ook dat dit het enige alternatief is dat een robuuste 
oplossing biedt voor de Vijfhoek. Een van de ‘omgevingspartijen’, die kon 
meepraten, was KMZ, samen met de Fietsersbond Zaanstreek en gebruikers 
van de industriegebieden in Oostzaan en Zaandam. De geschatte kosten voor 
deze oplossing zijn tussen 65 en 75 miljoen euro. KMZ heeft gepleit voor het 
behoud van zoveel mogelijk bomen en ook voor het Vijfhoekpark dat we jaren 
geleden met de steun van velen uit de Zaanstreek hebben kunnen behouden 
voor gebruik van de naastliggende wijken. Maar ook is het van belang voor 
eventuele toekomstige bewoners van het Achtersluispoldergebied, dat 
omgevormd gaat worden naar woonwijk. Er zijn een viertal bijeenkomsten (de 
startbijeenkomst en die van 4-10, 22-11, en 18-12) geweest die we samen met 
de directeur van de Natuur- en Milieufederatie N-H hebben bezocht en waar we 
onze inbreng hebben gegeven. Het hele traject loopt ook nog door in 2019.  
 

N1 Amsterdam 

 

 
Plattegrond omgeving Halfweg en festivalterrein op N1 kavel, bovenaan ligt het Noordzeekanaal en de 
gemeente Zaanstad. 
 
Amsterdam is vanaf 2016 bezig geweest met het aanleggen van een 
festivalterrein op de N1-kavel aan de rand van Westpoort, bestemd voor 
grootschalige techno- en dancefestivals met zo’n 20.000 bezoekers. Amsterdam 
was oorspronkelijk van plan om meer bezoekers aan te trekken maar gezien de 
ligging en de daarbij behorende veiligheidsvoorschriften kan dat niet. Men wilde 
hier 16 festivaldagen per jaar houden. Dit zou betekenen dat de komende 10 
jaar vier zomermaanden lang ieder weekend een (grootschalig) techno- of 
dancefestival op het nieuwe terrein plaats zal vinden.  
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Inmiddels is het onderzoek naar de geschiktheid van N1 als evenemententerrein 
afgerond. Het advies in het rapport geeft aan dat er max. 12 festivaldagen 
gedurende 5 tot 6 festivals gehouden kunnen worden. En dat er meer onderzoek 
nodig is om het werkelijk haalbare aantal festivaldagen te bepalen dat in de 
omgeving gehouden kan worden. Met die kennis zou het aantal festivals dat 
mogelijk is op N1 wel eens veel lager kunnen uitvallen. KMZ werd door Ingrid 
Jahn van de Westzaanse gemeenschap ingelicht over de ophanden zijnde 
procedures hierover. Aangezien we bij westenwind altijd al de nodige 
geluidsoverlast aan onze kant van het NZKG ondervinden, heeft KMZ zich met 
hen aangesloten bij het platform GEEN N1. Zij zijn met een groot aantal groepen 
doende om in ieder geval uitbreiding met nog een festivalterrein in het gebied 
tegen te houden.  
 

A7 – A8 
Twee algemene bijeenkomsten over het A7-A8 Meerjarenprogramma in het 
kader van het programma Infrastructuur, Ruimte en Transport (MIRT) heeft KMZ 
bijgewoond, beide in Zaandam. Op het stuk ‘reikwijdte en detailniveau’ van de 
PlanMER zijn 37 individuele zienswijzen binnengekomen, 28 van particulieren, 7 
van belangenorganisaties, w.o. die van KMZ, 2 van bedrijven. In februari / maart 
2018 is een Nota van Antwoord gekomen.Het is een zeer lang lopend en ook 
moeilijk traject vanwege de vele belangen die in het gebied spelen.  
KMZ heeft steeds weer gewezen op het probleem van de aansluiting met de 
verbinding A8-A9 en de daarbij horende vermeerdering van het verkeer op de 
weg van en naar de Coentunnel. Vooral bij de Coenbrug over de Zaan bij Koog 
aan de Zaan. Er wordt bij aansluiting een toename van 40% van het verkeer 
verwacht. 
 

A8 – A9 

Ton Smit en Loek Vlaanderen bezochten in de eerdere jaren veelvuldig de 
bijeenkomsten van de klankbordgroep over A8-A9. De bewonersgroepen in dit 
overleg komen uit Heemskerk, Assendelft, Uitgeest, Krommenie en ook zijn er 
bewoners van Busch en Dam, vertegenwoordigers van Behoud Open Polders 
Assendelft, de Stelling van Amsterdam, Het Oer-IJ, LTO, de Golfclub Heemskerk 
en, uiteraard, KMZ. 
Er waren oorspronkelijk zeven mogelijke varianten. Na verschillende 
alternatieven te hebben overwogen, bleven er drie opties over: twee door de 
Stelling van Amsterdam en onder Assendelft door (Heemkerk- en 
Golfbaanvariant) en de nulplus-variant waarbij de weg langs Krommenie zou 
blijven lopen met aanpassingen (viaduct of tunnel). De Golfbaan-variant is door 
de gedeputeerde Mw. Post opnieuw weer aan de keuzes toegevoegd.  
Wij vermoeden dat er een achterliggende reden is. Mogelijk is, wanneer deze 
variant niet nader is onderzocht en er een procedure bij de rechtbank zou 
komen, dit grote vertraging kan geven waardoor het hele project op de zeer 
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lange baan kon worden geschoven. Alle drie de varianten liggen nu bij 
Gedeputeerde Staten.  
Op zaterdag 13 oktober organiseerde de SP onder het motto: ‘SP tegen A8-
A9… maar komt die weg er wel?’ een rondwandeling tegen de komst van de 
‘provinciale snelweg A8-A9’. 
Over de verbinding wordt al meer dan 50 jaar nagedacht, maar de laatste jaren 
is de ontwikkeling wel in een stroomversnelling terecht gekomen. 
 
Onze inbreng en 
voorstellen om 
meer onderzoek 
naar de gevolgen 
van deze 
verbinding voor 
Koog aan de Zaan 
in beeld te brengen 
worden steeds met 
hetzelfde verhaal 
afgedaan. Men 
meldt ons dan dat 
dit onderdeel 
meegenomen 
wordt bij het 
andere overleg, 
namelijk over de 
corridorverbinding 
A7 – A8. Maar bij 
geen van beide 
overleggen wordt er rekening gehouden met de toename van wel 40% meer 
verkeersbewegingen op de Coenbrug in de A8 bij Koog aan de Zaan. De 
luchtkwaliteit wordt voor de oude dorpen Koog aan de Zaan, Zaandijk en de 
wijken Kalf en Kogerveld in Zaandam na de aanleg behoorlijk slechter. Maar 
men wacht op de uitslag van een onderzoek dat de minister aan het doen is. 
 
De mening van KMZ is, kortom, dat, welke keuze er ook gemaakt wordt, er bij 
alle tracés forse nadelige effecten voor de omwonenden te verwachten zijn. Ook 
wordt er niet omkeerbare schade toegebracht aan de natuur en het milieu en 
aan de door de UNESCO beschermde Stelling van Amsterdam. Het prachtige 
open landschap met kreekruggen gaat geheel verloren.  
 
KMZ blijft wel de Nul-plus-variant en het ondertunnelen bij Krommenie als de 
minst ongunstige keuze zien. Zo min mogelijk nieuw asfalt, ook omdat dat een 
aanzuigende werking heeft; men verplaatst dus de files naar een volgend 
knooppunt. De Coenbrug in Koog aan de Zaan in dit geval. Kalvers en Kogers 
kunnen hun borst nat maken. 
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Milieu  

OmgevingsRaad Schiphol (ORS)  

Loek ging naar het Symposium “Eerlijk over vliegen” mede georganiseerd door 
de NMF N-H in Utrecht op de 23e maart.  
De bewonersvertegenwoordigers (w.o. KMZ) in het Schipholoverleg hebben 
unaniem besloten dat er geen uitbreiding meer moet komen van Schiphol en 
zeker geen nachtvluchten meer. Wij houden vast aan het Aldersakkoord. Maar 
het zijn de gemeenten en de luchtvaartsector die tornen aan dit akkoord om zo 
toch meer vluchten toe te staan en ook meer nieuwe woningen te bouwen in de 
gebieden onder de aan- en uitvliegroutes. De luchtvaartsector legt zich niet neer 
bij 29.000 nachtvluchten, maar claimt 32.000 nachtvluchten per jaar.  
KMZ volgt e.e.a. op de voet en houdt ook vol dat er niet moet worden gebouwd 
dicht bij de luchthaven en onder de aan- en uitvliegroutes. Dit vanwege het 
gevaar maar ook vanwege de uitstoot van schadelijke stoffen en het lawaai bij 
het starten en landen. Het zijn zaken die onze aandacht blijven opeisen. 
We hebben dan ook het vooroverleg voor het Regioforum op 5/6-2018 
bijgewoond en onze inbreng naar voren gebracht.  
Ook werd er een 
landelijke actiedag 
Mobiliteit en 
Luchtvaart op 23/6-
2018 georganiseerd 
en KMZ is daarheen 
geweest. 
KMZ heeft zich ook 
aangesloten bij het 
Landelijk 
Bewonersberaad Luchtvaart (LBBL) dat in mei 2018 is opgericht. Dit vindt dat de 
geluidhinder en de luchtvervuiling moeten worden teruggedrongen. Ook de 
veiligheidsrisico’s nemen toe, aldus de LBBL. De bewonersraad vindt daarom 
dat de groei van de luchtvaart moet stoppen en dat de regering hier moet 
ingrijpen. 
Ton Smit is op 6 oktober naar Amsterdam-Noord op het oude NDSM-terrein 
geweest naar de door Green Peace georganiseerde bijeenkomst over reductie 
van luchtvaart en we zijn met een forse delegatie naar het door het Rijk 
georganiseerde Luchtvaartgesprek op 5/11-2018 in Haarlem geweest met 
Anneke, Rita, Hanneke Tonkens en Winnie de Wit. 
Naar aanleiding van alle voorgenoemde zaken heeft Winnie de Wit een gesprek 
met de wethouder aangevraagd en die afspraak werd op19/12-2018 in de 
Pelikaan in Krommenie gerealiseerd. Een vol zaaltje waar we samen met o.a. 
Maikel Kat en Romkje Mathkor de wethouder weer eens aangegeven hebben 
wat er zoal leeft onder de bewoners van Assendelf en Krommenie. Ook dit wordt 
een vervolgverhaal. Maar we zijn niet anders gewend. 
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Acties  

Vogelbescherminswacht Zaanstreek 75 jaar 

Op zondag 15 april 2018 
vierde de 
Vogelbeschermingswacht 
Zaanstreek haar 75-jarig 
bestaan en we hebben 
dat gevierd met een 
feestelijk programma dat 
van 10.00 uur – 16.00 
uur duurde op de Zaanse 
Schans, met lezingen, 
vogelvaartochten en een 
infomarkt. De 
organisaties die eraan 
deelnamen waren: 
Vogelbeschermingswacht 
Zaanstreek, Vogel-
bescherming Nederland, Werkgroep Roofvogels en Uilen,SOVON, Landschap 
Noord Holland, Staatsbosbeheer, Platform Veenweidegebieden, Stichting 
Vogelreizen, KNNV, KMZ, en De Kijkerspecialist 
In het Zaans Museum werden gedurende die dag vier lezingen gegeven. Deze 
waren vrij toegankelijk. Men kon op één van de vier boten - met gids - meevaren 
tijdens een 45 min. durende vaartocht door de Kalverpolder. De gids vertelde 
over het gebied en de daarin voorkomende vogels.  
KMZ heeft samen met de KNNV meegedaan aan de Infomarkt. Heel leuk om op 
de infomarkt weer alle mensen van verschillende organisaties te treffen die in de 
Zaanstreek aan het werk zijn voor natuur en milieu en de vogels. 
Het was een druk bezochte, frisse maar mooie dag. Zeer goed georganiseerd. 
 

Symposium ‘Vrijwilligers in Natura 2000’ 
Het Symposium ‘Vrijwilligers in Natura 2000’ op donderdag 6 oktober hebben we 
ook bezocht; dit was georganiseerd om een tweetal zaken te vieren. O.a. het 
jubileumjaar van de Vereniging Ongeschonden Behoud Westzijderveld OBW (35 
jaar) en Stichting Kalverpolder (10 jaar). 
 
Het werd gevierd in het Zaans Museum, Schansend 7, 1509 AW Zaandam. 
Het was een programma met diverse sprekerswaaronder Dick Emmer, ex-
wethouder Zaanstad, Riena Tienkamp, provinciehoofd Staatsbosbeheer Noord-
Holland, Ron van ’t Veer, Ecoloog, Ron Sman, voorzitter Platform Zaanse 
Veenweidegebieden. Daarna hebben we nog een goede verhelderende 
discussie gehad over het fenomeen ‘vrijwilligers in Natura 2000’. 
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Nacht van de Nacht  

Onder de titel ‘Avondwandeling over moeras’ hebben we als KMZ weer 
meegedaan met de Nacht van de Nacht. We vinden het toch wel een zeer 
belangrijk item op de agenda en hebben met een diapresentatie - waar Loek nog 
foto’s voor heeft aangeleverd - in de werkschuur van SBB aan de Middel in 
Westzaan meegedaan.  
 
Er werd een avond-
wandeling gemaakt door 
het Guisveld. Met de 
zintuigen op scherp door 
het donkere landschap 
met aan de randen veel 
verlichting van bedrijven 
en wegen. De deel-
nemers werden met een 
boot overgezet van het 
erf van de boerderij naar 
een stuk grond met 
daarop uitgezet een 
wandelpad rond een 
petgat. Middenin het 
Guisveld ervaar je hoe de 
nacht er uit ziet. Is het er wel echt donker? 
Na de wandeling was er in de werkschuur een activiteit uilenballen uitpluizen 
o.l.v. de Vogelbeschermingswacht Zaanstreek en was er zo van alles te leren 
over uilen. Natuurlijk was er ook warme chocomelk aanwezig. 
 
Het duurde van 19:30 uur tot 21:00 uur en de kosten waren € 5,00 p.p.. 
Na telling aan het eind van de avond kwamen we op 100 deelnemers.  
Volgend jaar weer een nieuwe kans en een nieuw programma. 
 

Natuurwerkdag Kooiakkers 

Op 3 november hield de natuurwerkgroep Kooiakkers van de KNNV – w.o. Loek 
- een natuurwerkdag in de Kalverpolder. Men kon er meewerken op de 
Kooiakkers van de KNNV Zaanstreek- Waterland. Er is daar is een bloemrijk 
rietland waarvan boomopslag en maaisel verwijderd moet worden. Er waren 
vrijwilligers die uitleg en aanwijzingen verzorgden. 
De werkzaamheden begonnen om 9.30 uur en duurden tot 14.00 uur. We 
namen werkhandschoenen en brood en drinken mee, en trokken laarzen aan. 
Voordat ieder weer naar huis toe ging gingen we op excursie over de 
Kooiakkers. Zeer plantenrijk zijn ze, die Kooiakkers! Voor de liefhebbers was er 
een kop snert, als beloning voor het harde werken. Het was een mooie dag met 
een leuk aantal bezoekers. Voor herhaling vatbaar. 
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Diversen  

Top – Klas les 

Ton ging op 23 febrauri een 
les geven op openbare 
basisschool ‘De Voorzaan’ 
om in het kader van een 
‘Toekomstverbredend 
Onderwijs Programma 
(TOP-klas)’ een middag te 
verzorgen. Hij heeft er van 
alles verteld over de natuur 
en over KMZ. We hadden 
de atlas van de Zaanstreek 
aan de school uitgeleend 
om een idee te geven wat 
er zoal in de Zaanstreek aan natuur en milieu te vinden was. Omdat we na de 
les nog een aardigheidje uit wilden delen zorgden we dat de jongelui allemaal 
een doosje met bijenzaad kregen. 
 

Kennismaking met molen De Paauw 

Op initiatief van Hans Lalk waren de ZNMO-leden uitgenodigd op 27 oktober om 
een een blik te werpen in en op de gerestaureerde molen ‘de Paauw’ die in 
Nauerna is herbouwd. Het was een goed bezochte middag en tevens een leuke 
en leerzame middag. Grote bewondering voor het ambacht van de mannen en 
de verenigingen die dit tot stand hebben gebracht. De molen gaat aan het werk 
als hennepklopper. 
 

  
 

Natuurdag Noord-Holland in Sloterdijk 
Eén keer in de twee jaar wordt er een Noord-Hollandse Natuurdag 
georganiseerd door LNH, en alle Noord-Hollandse natuurliefhebbers zijn daar 
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dan de hele dag van harte welkom; het is niet alleen voor de professsionals 
maar ook voor de vrijwilligers. Het programma bestond uit maar liefst 12 
presentaties in twee parallelle sessies rond het thema ‘nieuw elan voor de 
Noord-Hollandse natuur’ en een informatiemarkt. Er waren veel stands van 
bedrijven en natuurorganisaties, met allerlei artikelen zoals tweedehands 
natuurboeken, informatie over natuurreizen en kunst, en verder waren er 
nestkasten en onderkomens voor allerlei andere dieren,. 
 

Opening White Ranch 
Op 14 april 
hebben we de 
opening van 
de White 
Ranch in 
Assendelft 
bijgewoond. 
Mooi resultaat 
voor de ZEK 
die hier weer 
een groot 
zonnedak van 
441 panelen 
heeft 
gerealiseerd. 
Een goed en 
duurzaam 
initiatief.  
 

Verder bezochten we nog: 

 Vergadering van St. Oer-IJ in het stadhuis in Zaanstad op 17 januari,  

 Informatiedag Natuurinclusieve landbouw van NMF in Abbenes 26 januari,  

 Bijeenkomst Babel: “Hoe Zaan IJ” Amsterdam en Zaandam kan verbinden: in 
de Koekfabriek op 14 februari,  

 Overleg natuurinclusieve landbouw van IVN op het Terreinbeheerders 
Overleg in De Stoomhal, Wormer 11 mei, 

 Informatiebijeenkomst voorlopig ontwerp groenzone langs het Westenwindpad 
in het gemeentehuis in Zaanstad op 29 mei. 

 Voorlichtingsavond over het Fietspad Zaanse Schans in het Weefhuis, 

 NZKG-Jaarcongres “Energietransitie: impact op het Noordzeekanaalgebied in 
kaart” 1 oktober, 

 Bespreking voorgenomen bomenkap in Rooswijk 9 november,  

 Algemene ledenvergaderingen van de Natuur en Milieufederatie NH op 11 juni 
en 12 november. 
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Samenwerking met andere organisaties:  

 Belangengroep Nauerna 

 Bomenstichting 

 Gemeente Zaanstad ( i.k.v. brochure Meer Groen, Zelf DOEN!!)  

 GroenLinks (fracties uit de Zaanse gemeenteraad en Provinciale Staten) 

 KNNV 

 Milieudefensie afdeling Zaanstreek 

 Natuur en Milieufederatie Noord-Holland 

 Socialistsche Partij (fracties uit de Zaanse gemeenteraad en Provinciale 
Staten) 

 Staatsbosbeheer 

 St. Kalverpolder 

 Zaanse Energie Kooperatie 

 Fietsersbond Zaanstreek 

 Ver. Ongeschondenbehoud Westzijderveld 

 Vogelbeschermingswacht Zaanstreek 

 Wgr. Natuurgebied Fortuin 

 ZNMC (v/h Natuur en Milieu Educatie Zaanstreek) 

 Zaans Natuur en Milieu Overleg 
 

Jaarvergadering  

De Jaarvergadering 2018 hebben we gehouden op woensdag 20 juni 2018. We 
verzamelden rond 19.30 uur in Buurthuis de Pelikaan aan de Kervelstraat 185 A 
in Krommenie. Van daar uit zijn we naar de Rosarium Vriendentuin 
gewandeld.Daar hebben we een rondleiding gekregen door Ton Smit en Jacob 
Spaander. 
Ze vertelden onder meer over de struintuin met wat 'wildere' natuur en de 
aangelegde pluktuin, waar kruiden en fruit zijn te vinden. 
We hoorden tijdens de maandelijkse KMZ bestuursvergaderingen e.e.a. over de 
werkzaamheden die Ton en Jacob hier doen dus we waren wel nieuwsgierig 
naar hoe het er hier uitziet. 
Het blijkt ook tijdens onze rondgang een levendig park waar verschillende 
activiteiten worden gehouden. Er worden ondermeer tae chi clinics, bootcamp 
trainingen en voorleesmiddagen gehouden. 
Het begon ermee dat een aantal buurtbewoners het vond een goed idee vond 
om een buurtmoestuin te maken. Jacob zag er ook wat in en schreef een 
uitgebreid plan uit voor de gemeente. Er kwam toen niet alleen een moestuin 
maar ook een kruidentuin met een helofytenfilter om water te zuiveren en een 
huisje om al het tuingereedschap in op te slaan.  
Ook wilde hij de mogelijkheid krijgen er buurtpicknicks en verhalenvertelavonden 
te houden. Dat lukte. 
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Inmiddels houden acht vrijwilligers de Vriendentuin bij. In vrije uren komen ze 
met hun zelf meegebrachte grasmaaiers en ander gereedschap naar de tuin om 
te wieden of te planten, soms samen met andere buurtbewoners. Ook 
organiseren ze activiteiten. Op de eerste dinsdag van de maand komen ouderen 
van bejaardenhuis Rosariumhorst langs. Dan plukken ze aardbeien of maken de 
vrijwilligers een fruithapje voor hen klaar. Elke laatste woensdag van de maand 
is er een activiteit voor kinderen. 
De Rosarium Vriendentuin bevat een veelheid aan bloemen. Zo groeien er 
dahlia’s, zonnebloemen, lavendel, lavatera, gladiolen en goudsbloemen. En dat 
is niet alles wat er groeit. In de buurtmoestuin groeien allerlei groenten en 
fruitsoorten. Een greep uit het aanbod: snijbiet, aardbeien, sperziebonen, thijm, 
bessen, bramen, boekweit, aardappels, pompoen en kapucijners. 
De Rosarium Vriendentuin ziet er prachtig uit en wordt goed gebruikt. 
 
Na de rondleiding wandelden we terug naar buurthuis de Pelikaan waar we de 
jaarvergadering houden. Uiteraard nadat we daar koffie of thee hadden gehad. 
 

Zaanse Natuur en Milieu Krant 

We hebben ook dit jaar de Zaanse Natuur- en Milieukrant, zoals gebruikelijk, drie 
maal laten verschijnen. We proberen altijd een actueel onderwerp te kiezen. We 
benaderen ook de ZNMO organisaties en die leveren dan een bijdrage voor de 
nieuwe uitgave. Met een aantal vrijwilligers – waar onder onze vaste 
huistekenaar Kees Keijzer - komt toch steeds alles weer op tijd klaar. De krant 
wordt voor verspreiding klaargemaakt door de vrijwilligers van o.a. KMZ en de 
Fietsersbond. Het zijn ook telkens weer een groot aantal vrijwilligers die voor de 
verspreiding en bezorging zorgdragen. Heel veel dank daarvoor. 
 

Plannen voor het jaar 2019 

In het jaar 2019 gaan wij ons o.a. bezig houden met: 

 Cursus Bomenkennis 

 Cursus Biologisch tuinieren in en om het huis 

 Actie Steenbreek 

 Schooltuinen 

 Exotenbeleid. Hoe gaan we 
hiermee om? 

 Nacht van de Nacht 26 oktober 
2019 

 Kalverpolderdag 

 Zaans Natuur en Milieu Overleg 

 Bloemrijke akkerranden  

 Zaanse Natuur en Milieu Krant 
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Uitnodiging Jaarvergadering 
 

De Jaarvergadering wordt gehouden op: woensdag 26 juni 2019. 
 
We verzamelen rond 20.00 uur bij: 

het Tiny Forest aan de Twiskeweg in Zaandam, 
waar Fred Roovers ons meer vertelt 
over de voortgang van het bos en 

alles wat er leeft en groeit. 
 
Bij regen (zelfde tijd) in: 
 
 
 
 
 
 

Ontvangst aldaar met koffie of thee. 
 

Agenda Jaarvergadering 2019 

1. Jaarvergadering opening  

2. Verslag Jaarvergadering 20 juni 2018  

(het verslag van de vorige vergadering is ter plaatse 

beschikbaar) 

3. Jaarverslag 2018 

4. Financieel verslag 2018 

5. Kascommissie 2018 

6. Benoeming Kascommissie 2020 

7. Rondvraag 

8. Sluiting (rond 22.00 uur) 

Biologisch lescentrum ZNMC 
Thijssestraat 1,  

1504 LB Zaandam 

 
 


